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PROTOKÓŁ NR 7/2019 

 
z VII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odb ytej w dniu 25 kwietnia 

2019 roku o godz. 14:00 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego przy ul. 
Sikorskiego 3-4. 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 24 radnych - zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni:   
1. Anacki Robert 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni gości, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Stanowisko w sprawie wynagrodzeń nauczycieli. 
5. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia III Liceum Ogólnokształcącego  

w Gorzowie Wielkopolskim, wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 
3 w Gorzowie Wielkopolskim poprzez zmianę siedziby – druk nr 146. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat  
w 2019 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Miasto Gorzów Wielkopolski – druk nr 138. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na sfinansowanie 
przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa ul. Spichrzowej – II etap” – druk nr 139. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2020 na sfinansowanie 
przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa ul. Kosynierów Gdyńskich” - druk nr 140. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego – druk nr 149. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego – druk nr 150. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego – druk nr 151 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2019-2045 – druk nr 152 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji ze środków finansowych pozostających  
w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Zielonej Górze na realizację zadania pod nazwą: „Kampania edukacyjna „Poznajemy 
bioróżnorodność naszego miasta i okolic”– druk nr 141. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji ze środków finansowych pozostających  
w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Zielonej Górze na realizację zadania pod nazwą: „Kampania edukacyjno-informacyjna 
„W Gorzowie dbamy o powietrze, którym oddychamy” – druk nr 142. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie ul. 
Fryderyka Chopina – druk nr 143. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. dla obszaru położonego 
pomiędzy ul.Złotego Smoka, ul.Szczecińską a drogą ekspresową S3 – druk nr 147. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia lokalnych standardów urbanistycznych dla 
inwestycji mieszkaniowych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego - druk nr 144 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 137. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę nieruchomości – druk nr 

145. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego – druk nr 148. 
22. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi – druk nr 153. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji – druk nr 154. 
24. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji - druk nr 155. 
25. Informacja o stanie realizacji uchwał.  
26. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
27. Sprawy różne. 
28. Zakończenie obrad. 
 

Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad. 2 Przedstawienie porz ądku obrad. 
 
Radosław Wróblewski – Klub Radnych Koalicja Obywatelska złożył na ręce 
Przewodniczącego Rady Miasta wniosek o odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 
Sebastiana Pieńkowskiego, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Zapoznaliśmy się z 
oświadczeniem radnego S. Pieńkowskiego w dniu dzisiejszym, ale uważamy, że nie do 
końca odzwierciedla ten stan refleksji, o który chodzi nie tylko nam radnym, ale także ponad 
872 osobom związanym z gorzowską oświatą, bo na ręce Przewodniczącego Rady Miasta 
złożyliśmy w imieniu tej grupy nauczycieli, którzy zwrócili się do nas z tym wnioskiem. 872 
podpisy osób, które z imienia i nazwiska podpisały się pod wnioskiem o odwołanie 
Sebastiana Pieńkowskiego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miasta. Zwracam się do 
radnych, którzy jeszcze wahają się, mają wątpliwości z apelem o to, żeby poszerzyć 
porządek obrad o ten punkt. 29 stycznia na tej sali sesyjnej przyjmowaliśmy stanowisko 
Rady Miasta dot. tragicznej śmierci Prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza i to też jest 
uzasadnienie do naszego wniosku. Zgodni jesteśmy, że jedną z głównych przyczyn tego 
tragicznego wydarzenia był sposób komunikowania się w przestrzeni publicznej polegający 
na używaniu tzw. języka nienawiści, języka deprecjonującego i gardzącego ludźmi 
myślącymi inaczej, wyznającymi inne wartości, języka posługującego się czasami 
kłamstwem, manipulacją tylko po to, żeby osiągnąć partykularne interesy. W tym stanowisku 
zwróciliśmy się z apelem do dyrektorów, nauczycieli, wychowawców i pedagogów 
gorzowskich szkół, by również w swojej odpowiedzialnej pracy kierowali się zasadami 
wpisanymi w Kartę Nauczyciela, która wskazuje na obowiązek kształcenia, wychowania 
młodzieży w umiłowaniu ojczyzny, poszanowaniu Konstytucji RP w atmosferze wolności 
sumienia i szacunku dla każdego człowieka oraz dbania o kształtowanie w uczniach postaw 
moralnych i obywatelskich zgodnie z ideą demokracji, pokoju, przyjaźni między ludźmi 
różnych narodów, ras i światopoglądów. Rada Miasta Gorzowa Wielkopolskiego poprze 
każdą dobrą inicjatywę wspierającą tego typu działania przyczyniające się do budowania i 
umacniania postaw demokratycznych, tolerancji, solidarności i szacunku wobec ludzi. 
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Apeluję i proszę Radnych o zgodę na poszerzenie porządku obrad, abyśmy mogli 
procedować nasz wniosek.  
Jan Kaczanowski – poinformował, że wniosek o poszerzenie porządku obrad o wniosek w 
sprawie odwołanie Wiceprzewodniczącego Rady Miasta został złożony zgodnie z 
obowiązującymi przepisami i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Ponadto został złożony 
wniosek o odwołanie S. Pieńkowskiego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego zgłoszony przez mieszkańców miasta i pracowników gorzowskich 
placówek oświatowych podpisany przez 872 osoby, który stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o wniosek Klubu Radnych Koalicja 
Obywatelska w sprawie odwołania Sebastiana Pieńkowskiego z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta, głosowało 9 radnych, przy 4 głosach przeciwnych i 7 
głosach wstrzymujących się – wniosek został odrzucony . 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – rozumiem Wasz protest, Wasz strajk, który jest w pełni uzasadniony i z 
wielką satysfakcją słucham i patrzę jak w Waszych wypowiedziach i w Waszych hasłach 
widnieje napis „postępujmy zgodnie z literą prawa”. Jestem tu od tego, żeby przestrzegać 
litery prawa rozumiejąc Państwa rozżalenie, nie tylko w tym temacie. Przypomnę, że to nie 
samorządy podejmowały decyzje o reformie edukacji. Uszanujmy decyzję radnych Rady 
Miasta, która nastąpiła poprzez głosowanie. Możecie się z tym nie zgadzać i to też 
rozumiem. 
 
W głosowaniu jawnym za zatwierdzeniem porządku obrad, głosowało 12 radnych, przy 6 
głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 3 Wolne wnioski i informacje oraz o świadczenia klubowe. 
 
Jerzy Sobolewski – jest mi bardzo przykro, że Klub Radnych „Gorzów Plus”, który 
przyjmował w styczniu stanowisko odnośnie mowy nienawiści wstrzymał się od głosu. 
Oczywiście nie cały Klub, bo radna G. Wojciechowska jest nauczycielką z krwi i kości. 
Chciałbym, żeby wszyscy nauczyciele i nie tylko, wiedzieli jak postępują niektórzy radni, bo 
dla mnie to jest skandal, że coś takiego zaistniało, że nawet nie można było procedować, bo 
potem każdy mógł głosować jak chciał. To jest skandal, że Klub Prezydenta tego wniosku nie 
przyjął. Młody adwokat, który przed chwilą dostał pióro powinien głosować, a nie 
wstrzymywać się od głosu. Nie chciałbym, żeby dalsza kariera na tym polegała, że w taki 
sposób radny będzie podejmował decyzje. Dziękuję Państwu, że przyszliście na sesję i 
myślę, że Wasza obecność dzisiaj w zasadzie jest już niepotrzebna. Niestety ten punkt nie 
wszedł i jest mi z tego powodu, jako wiceprzewodniczącemu Rady Miasta, bardzo przykro.  
Patryk Broszko – mam prośbę do wiceprzewodniczącego J. Sobolewskiego, żeby nie 
wycierał sobie swojej opalonej buzi moją osobą, bo na to nie zasłużyłem. Jeżeli Radny myśli, 
że na dzień dzisiejszy skończył się temat nauczycieli to jest w błędzie. Najprawdopodobniej 
nie przeczytał radny całości obrad. Jest równie ważna kwestia dla nauczycieli, czyli kwestia 
wynagrodzeń, których nie uzyskują w związku z tym, że strajkowali. Dzisiaj chcemy poznać 
stanowisko Prezydenta Miasta, władz miasta co do tego, jak rozwiązać ten problem. Problem 
materialny, rzeczywisty, który nauczycielom doskwiera.  
Jerzy Sobolewski – cieszę się, że Radny przygląda się mojej osobie, jak wyglądam, ale to 
jest przykre, że adwokat w taki niski sposób ocenia moją wypowiedź. Nie oceniam jak Radny 
wygląda, bo mógłbym też parę rzeczy powiedzieć, tak więc proszę bez takich personalnych 
wędrówek.  
Marta Bejnar – Bejnarowicz – odczytała interpelację Klubu Radnych #kochamGORZÓW, 
która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Bez względu na to jakie macie Państwo zdanie na 
temat głosowania nad danym punktem, czy w danej sprawie nie wprowadzenie punktu do 
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porządku obrad jest jednoznaczne z brakiem waszej zgody na rozmowę na łonie Rady 
Miasta na temat naszej reprezentacji i formy w jakiej to odbywa się. W tej chwili nie ma 
absolutnie znaczenia, czy głosowalibyście za, czy przeciw odwołaniu wiceprzewodniczącego 
Rady Miasta, to jest tylko i wyłącznie wasza sprawa i macie pełne prawo do wyboru własnej 
reprezentacji i również popierania bądź nie formy w jakiej to odbywa się. Nie wprowadzenie 
tego do porządku obrad jest ucięciem dyskusji i ubolewam nad tym, że tak stało się. 
Uważam, że dostaliście odgórny prykas, żeby tak głosować.  
Grażyna Wojciechowska – mieliśmy zaszczyt jako Komisja Spraw Społecznych po raz 
pierwszy znaleźć się na terenie Wielospecjalistycznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie 
ze zorganizowaniem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych. Mieliśmy przyjemność 
zwiedzić najnowsze oddziały naszego szpitala. Podziękowano Radzie Miasta, Prezydentowi 
Miasta i jego służbom, za pomoc finansową w zakupie najnowocześniejszego sprzętu, PET 
wartości ponad 5 mln zł, jak i hangar dla helikoptera.  Po analizie i dyskusji Komisja Spraw 
Społecznych podjęła stanowisko, które stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Widać coś dzieje 
się i jak niezbędne jest dalsze ratowanie życia i leczenia naszych mieszkańców. Jest część 
rzeczy, które będziemy kontrolować na co dzień te wszystkie zmiany, które byłyby 
negatywne dla naszych mieszkańców, ażeby były związane przede wszystkim ze sprawami, 
które są niezbędne. Do końca miesiąca czerwca wchodzą nowe przepisy powodujące to, że 
jak nie będzie odpowiedniej liczby pielęgniarek na oddziałach to będą zamykane oddziały. 
Na dzień dzisiejszy została tylko szefowa oddziału nefrologii. Nie ma lekarzy i nie ma też 
pielęgniarek. Bardzo proszę Prezydenta i jego służby, jak również Radnych, żeby zobligować 
nasze 2 wyższe uczelnie niech wreszcie zastanowią się, żeby zorganizować rocznik naboru 
pielęgniarek. Która uczelnia zajmie się tym? Kształcić trzeba dla potrzeb miasta, a my jako 
miasto dajemy pieniądze uczelniom, więc tak dłużej być nie może. Życie jest darem 
bezcennym i musimy tych spraw pilnować. Poproszę o 3 minuty dla p. Andrzeja 
Wiśniowskiego, gorzowianina, który od lat jest mieszkańcem Poznania, ale jest tą osobą, 
która zwróciła uwagę, że w tym roku mamy jubileusz 25 – lecia, kiedy ekipa biegaczy z klubu 
p. Bronisława Malinowskiego, m.in. p. Zbigniew Petri i wielu innych przebiegła trasę Gorzów 
– Monte Cassino. Ponieważ jest to wielka sprawa, nie znalazła się w programie obchodów, 
ale to musi odbyć się. Znaleźliśmy rozwiązanie przy niewielkim wkładzie finansowym można 
to zrobić, bo trzeba chcieć. Jestem przekonana, że radni, którzy wczoraj zdecydowali się 
dopomóc to wszystko dopilnujemy. 
Radosław Wróblewski – chciałbym podziękować radnym, którzy chcieli poprzeć nasz 
wniosek i zagłosowali za nim. Tak właśnie dzieje się czasami w demokracji, że nie udaje się 
przeforsować pewnych rzeczy. Niestety, tak jak radna Bejnar – Bejnarowicz zauważyła, nie 
dopuszczono nawet tego wniosku pod merytoryczną dyskusję. Jesteśmy zgodni – tak nie 
powinno być. To nie to miejsce, żeby w ten sposób procedować. Mam nadzieję, że refleksja 
po jakimś czasie również będzie Państwu taka przyświecać. Nie warto pewnych rzeczy 
doraźnie, koniunkturalnie robić w dniu dzisiejszym, bo są pewne wartości, pryncypia, które 
były, są i będą w przyszłości.  
Patryk Broszko – muszę w kilku słowach odnieść się do tego, co mówią radni z Platformy 
Obywatelskiej, ponieważ nie przystoi, żeby radny miasta używał wobec drugiego radnego 
określenia „szmaciarze”, czy jak przed chwilą radny Wróblewski mówił, że ktoś tutaj kieruje 
się koniunkturalizmem. My, jako Gorzów Plus, nie zaprzeczamy, że takie słowa padły, bo 
byłem podczas audycji w Radiu Gorzów, gdzie te słowa zostały wyartykułowane. Już tam 
zostały one poddane krytyce, ale mam wrażenie, że Państwo zapominacie o jednej rzeczy. 
Każdemu warto dać drugą szansę, a mam wrażenie, a nawet przeświadczenie co do tego, 
że poprzez oświadczenie dzisiaj złożone przez p. S. Pieńkowskiego jasno i wyraźnie 
przeprosił, posypał głowę popiołem i zdaje sobie sprawę z tego jakich słów użył i jakich słów 
nie powinien używać. Ta refleksja w większości przeważyła nad tym, że Klub Gorzów Plus, 
mając na uwadze, że rzeczywiście słowa były naganne, wziął pod uwagę refleksję 
Wiceprzewodniczącego S. Pieńkowskiego i wstrzymał się od głosu. Bardzo prosiłbym 
radnego Sobolewskiego, ponieważ prywatnie znamy się i zawsze darzyłem Pana sympatią, 
żeby unikał Pan tego typu stwierdzeń. Mnie to nie obrazi, ale wydaje się, że nie jest to godne 
tej sali. 
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Jan Kaczanowski – powiem wprost takie słowa nigdy od nikogo, a tym bardziej z ust radnego 
nie powinny paść, one są haniebne, ale jeżeli ktoś wycofał się z tych słów, przeprosił i 
powiedział, że popełnił błąd to należy to doceniać, ale już nikt w takim przypadku i podobnym 
następnej szansy na pewno nie dostanie, przynajmniej z mojej strony.  
Andrzej Wiśniowski – przez wiele lat byłem dziennikarzem sportowym, nie miałem takiego 
momentu, żeby w takim momencie wejść z relacją, więc niesamowity moment. Jako 
nauczyciel powiem tak, że życzę dobrego rozwiązania całego tematu nauczycieli. 
Przyjechałem specjalnie z Poznania i dziękuję za udzielenie głosu. Jestem gorzowianinem, 
absolwentem gorzowskiej 15, II LO i AWF – u. 25 lat temu miałem zaszczyt biec z Gorzowa 
do Cassino, byłem wtedy dziennikarzem Radia Gorzów. 18 maja chciałbym zaprosić na 
wydarzenie związane z tą rocznicą. Chcemy zrobić to na Placu Grunwaldzkim. Skoro są 
nauczyciele to może przyjdziecie razem z uczniami. Ten bieg rozpoczął się w Warszawie, 
tam był start. Biegliśmy z Gorzowa do Cassino przez Czechy, Austrię i Włochy. 24 kwietnia 
była 25 rocznica tego biegu. Pomysłodawcą biegu był Józef Pieluszczak, który już niestety 
nie żyje, zmarł w grudniu zeszłego roku. Postanowiłem, ponieważ odchodzą ludzie, uczcić tą 
pamięć. Dzięki Józefowi Pieluszczakowi i Zbyszkowi Petriemu start był z Gorzowa, przy 
grobie Nieznanego Żołnierza. Honorowymi starterami byli Irena Szewińska, Zdzisław 
Szyszkowiak. Później uroczystości były w Gorzowie, przemarsz ulicami miasta z honorową 
kompanią na Plac Grunwaldzki. Cudownie byłoby, gdyby 18 maja udało zebrać się jak 
najwięcej młodzieży, bo jest taki przekaz, żeby młodzież pamiętała o tych wydarzeniach. 
Serdecznie dziękuję za możliwość wypowiedzenia się, serdecznie zapraszam do włączenia 
się w te obchody tym bardziej, że wysłałem przed świętami zaproszenia na te wydarzenie do 
wszystkich radnych. Odpowiedziały 2 osoby – p. Grażyna i p. Halina Kunicka, serdecznie 
dziękuję. Życzę miłych obrad. 
Grażyna Wojciechowska – ponawiam moją gorącą prośbę z dnia wczorajszego do radnych. 
Panie Andrzeju proszę poczekać, za chwilę usiądziemy i porozmawiamy jakie ma Pan 
oczekiwania, bo nie należę do grupy obiecanki – cacanki, u mnie jest konkretnie, albo jesteś 
dobry, albo zły i dlatego dziś musimy uzgodnić, bo to musi odbyć się i nie ma żadnej 
dyskusji. To odbędzie się i ja to gwarantuję swoją osobą i swoim nazwiskiem. Pozyskujemy 
już sponsorów, za zgodą władz miasta włączymy nasze służby, pracowników miejskich, bo 
to jest wielka rzecz. Wśród radnych mamy super biegaczy, to są specjaliści i nam pomogą, 
prawda. 
Patryk Broszko – dostałem wiadomość od p. Andrzeja w SPAM-ie i tylko dlatego, że radna 
Wojciechowska dzisiaj przypomniała o tej wiadomości, odszukałem ją, więc myślę, że część 
radnych nie odpowiedziała z uwagi na to, że zostały zaspamowane.  
Barbara Zajbert – Przewodnicząca Związku Nauczycielstwa Polskiego – chciałam odnieść 
się do wcześniejszego stanowiska Radnych Rady Miasta w sprawie protestu nauczycieli i 
jeszcze raz w imieniu naszej całej rzeszy gorzowskiej oświatowej podziękować radnym za 
stanowisko i wyrazy wsparcia oraz zrozumienia. Powstaje taki dysonans. Z jednej strony 
okazujecie nam szacunek i zrozumienie, a z drugiej strony tutaj dzisiaj taką postawą, nie 
dopuszczając nawet do procedowania, pokazaliście Państwo, że to są puste słowa, że 
można nas opluć, poniżyć, obrazić i Państwo nie pozwalacie bronić się nam. Szkoda. 
Patrząc, będę złośliwa, na sposób zredagowania oświadczenia Wiceprzewodniczącego 
Rady Miasta S. Pieńkowskiego śmiem twierdzić, że nauczyciele, szczególnie poloniści, są 
potrzebni. Przykro, że głos 900 osób. Niejeden z Państwa, który dostał się do Rady Miasta 
miał mniej głosów oddanych w wyborach. Te 900 osób to nie jest mała liczba. Szkoda, że nie 
chcieliście nawet pochylić się nad tym wnioskiem. Wiem, że interes polityczny jest 
ważniejszy tylko czasami oprócz interesu politycznego trzeba pamiętać, że każdy z Państwa 
ma jakieś morale. Mamy może wysokie poczucie morale dlatego też Zarząd Główny Związku 
Nauczycielstwa Polskiego dziś zdecydował o zawieszeniu strajku, nie dlatego, że mamy 
dosyć, bo najpierw było oburzenie się środowiska dlaczego. Tłumaczę dlaczego. Dlatego, 
żeby nie dopuścić, aby nasi uczniowie, których kształciliśmy byli w ten sposób potraktowani 
spec ustawą, żeby dyrektor zastąpił Radę Pedagogiczną, żeby urzędnik zastąpił dyrektora. 
Tłumaczę, żebyście Państwo zrozumieli jakie mamy wbrew pozorom i wbrew temu o czym 
się mówi, wbrew temu opluwaniu nas jakie mamy wysokie poczucie moralności i obowiązku, 
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bo uważamy, że nasz uczeń zasłużył na potraktowanie godne i zgodne z prawdziwym 
prawem, a nie rozporządzeniami przepychanymi nocą i dlatego też jest ta decyzja o 
zawieszeniu strajku do września. Jeżeli ktoś nie chce prezentować innej postawy to żadne 
moje słowa do niego nie dotrą. Oburzenie jest, było i pozostanie. Powiem tak – kto mieczem 
walczy, od miecza ginie. Pamięć ludzka bywa trwała, będziemy pamiętali do następnych 
wyborów. 
Michał Szmytkowski – w ramach wolnego wniosku chciałbym, aby ten wniosek dziś 
odrzucony nie przepadł, żebyście zrobili wszystko, aby był procedowany na następnej sesji 
Rady Miasta do czego serdecznie namawiam. Ponieważ nie dopuszczono do dyskusji 
procedowania tego wniosku jednak przygotowałem pewne uzasadnienie, chciałbym to 
uzasadnienie odczytać. Można je odczytywać w czasie przeszłym, ponieważ już Państwo 
głosowali. Jeżeli dziś pozostawicie p. S. Pieńkowskiego jako swojego i naszego 
Przewodniczącego, nie mniej niż on naplujecie gorzowskim nauczycielom w twarz, nie mniej. 
Dziś, po oszczerstwach pod adresem nauczycieli i groźbach wyrzucania z pracy, groźbach, 
którymi gardłuje Wiceprzewodniczący Rady Miasta w radio na antenie, a potem z 
premedytacją, szukając poklasku w mediach społecznościowych. Już dziś tu i teraz, jeżeli 
nie ukrócicie tego zachowania to jutro na miejsce tego jednego pojawi się 10, 100 kolejnych i 
nie zatrzymacie tego. Tą decyzją dajecie przyzwolenie na taki język i na takie zachowanie. 
Słowa pełne pogardy dla naszych nauczycielek, wychowawczyń, opiekunek naszych dzieci 
powinny jak najszybciej znaleźć się na śmietniku historii naszego miasta. Jak najszybciej i 
nigdy więcej nie powinien znaleźć poklasków w tym mieście, a już na pewno nie na tym 
forum, Rady Miasta. Jeżeli dziś zamiast wyciągać najdalej idące konsekwencje będziecie 
łagodzić emocje, usprawiedliwiać chamstwo wziąć się przed rządową ministrą uspokajać i 
dobruchać sobie nauczycieli to wy tą gorzowską oświatę dobijecie. Dziś jak nigdy wcześniej 
po 1989 roku nauczycielki gorzowskich szkół potrzebują waszego wsparcia. Dziś Rada 
Miasta Gorzowa może dawać przykład temu, jak rozliczać się z mową nienawiści i pogardy, 
ale również dziś Rada Miasta może stać się przyczynkiem do upadku szkolnictwa w mieście. 
Teraz musicie zastanowić się, co stało się i mam nadzieję, że to naprawi się.  
Grażyna Wojciechowska – my nie dla poklasku. Naszym obowiązkiem jest walczyć i 
podziękować Wam za trud. Codziennie oglądam TVN24, moja córka też jest nauczycielką. 
Nigdy nie zostałam tak zbrukana, jak podczas tego protestu, jak potraktowano Związek 
Nauczycielstwa Polskiego i nas. Chylę czoła wobec was, bo do mnie dzwonią „Grażyna, my 
nie mamy już z czego żyć, bo jesteśmy jedyną grupą społeczną, gdzie mówi się, że za strajk 
nam nie zapłacą, bo to jest niezgodne z prawem” A po co tu jesteśmy? My tu jesteśmy po to, 
żeby znaleźć możliwości, jak to zrobić, żeby było zgodne wszystko z prawem i żebyście 
otrzymali to, co należy się nauczycielom. Naprawdę, dziękuję za tą siłę, że wytrwaliście. My, 
jako radni, wielokrotnie na komisji zastanawialiśmy się i popieraliśmy, nie mówię tylko o 
swojej osobie, bo po prostu nie daliśmy skłócić się. W szkołach nie było podziałów między 
ZNP a Solidarnością, czy innymi. Teraz to już była podłość to, co zrobiono. Chylę czoła za 
to, że podjęliście Państwo i prezes Broniarz z Zarządem Głównym, żeby odstąpić na razie, 
bo obrzucono nas błotem. Jak można wyprawiać takie rzeczy? Uważam, że 1 września 
młodzież powinna czuć to i otworzyć rok szkolny, ale od 2 września do skutku. Ile lat 
walczymy o to. W stanie wojennym, po stanie wojennym jeździłam do Warszawy licząc ile 
godzin nauczyciel pracuje. Teraz mówi się, że jesteśmy czerwone, socjalistyczne nieroby. To 
nam, moim koleżankom i kolegom pozabierali tytuły profesorów szkoły średniej, bo jesteśmy 
niby komuchami. Oświata, zdrowie, kultura powinny być bez nacisków politycznych, 
specjaliści powinni nami rządzić i kierować, bo ludzi nie oszuka się i dlatego bardzo proszę 
zaufajcie nam, bo na pewno każdy chce w jakiś sposób zrobić, żeby było dobrze. Chylę 
czoła. Jestem dumna z koleżanek i kolegów w Gorzowie.  
Marta Bejnar – Bejnarowicz – dziękuję radna Wojciechowska za te słowa, ale niech teraz 
Pani wytłumaczy nauczycielom, jak oni teraz mają nam zaufać. Niech Pani wystąpi z Klubu, 
który wystąpił przeciwko nauczycielom. Rada Miasta pokazała dzisiaj, że jest absolutnie 
niewarta złamanego grosza. W żadnym wypadku nie można nam ufać, bo nawet nie chcemy 
rozmawiać. Ja Państwu powiem, nie ufacie tej Radzie Miasta za grosz. Jestem członkiem 
ciała, które dało ciała.  
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Oskar Serpina – nasz Klub wcale nie wypowiedział się przeciwko nauczycielom,. 
Wstrzymaliśmy się od głosu. W tym wszystkim zapominamy o jednym. Wiceprzewodniczący 
Pieńkowski sam wystawił sobie laurkę takim zachowaniem i to jest opis tego zachowania. 
Marta Bejnar – Bejnarowicz – nie chodzi o to, jak głosować tylko o dopuszczenie do dyskusji 
punktu. Nie ma znaczenia, czy Państwo zagłosowalibyście za, czy przeciw, bo sami 
wybieracie swoją reprezentację, ale ucięcie dyskusji jest oznaką tego, że akceptujecie taki 
stan i dobrze zdajecie sobie sprawę, że nie wprowadzenie tego do porządku obrad 
absolutnie ucięło jakąkolwiek dyskusję na ten temat. Sami dobrze wiecie dlaczego to 
zrobiliście. 
Arleta Pięta – nauczyciel – jestem nauczycielem od 25 lat. Nie planowałam tego wystąpienia. 
Wcześniej pracowałam w szkole podstawowej teraz od 13 lat pracuję w przedszkolu. 
Chciałabym, aby przestano o nas mówić jako o opiekunkach, ponieważ w przedszkolach 
pracują nauczyciele. Dlaczego w przestrzeni publicznej w ogóle nie funkcjonuje to 
określenie? Dlaczego nie stworzono do tej pory żadnej osoby, która w jakikolwiek sposób 
komunikowałaby się z nami, pracownikami oddolnymi, czyli tymi, którzy wykonują właściwą 
pracę. Dlaczego nikt nie słucha naszego głosu, że dzieje się źle, że w przedszkolach mamy 
tak ogromne problemy z dziećmi, że grupy są zbyt duże, jest dużo dzieci z problemami 
wychowawczymi i zostajemy pozostawione z tym same. Zostajemy z tego rozliczane w 
sposób karygodny. Mam za sobą skargi z Kuratorium, zostałam potraktowana jak 
przestępca. Nie mamy prawa głosu, ani do obrony. Dlaczego nikt nie przekazuje żadnych 
rzeczy, które dzieją się na naszym poziomie. Dlaczego nie ma osoby odpowiedzialnej za to, 
żeby zbierała informacje na temat tego, co dzieje się w szkołach i przedszkolach? Dlaczego 
ponosimy tego konsekwencje? Nie odnoszę się do sfery finansowej, bo to jest dla nas 
bardzo ważne. Czujemy się parobkami, takie jest nasze odczucie. Powiem szczerze, że żal 
mi jest młodych dziewczyn, które przyszły do pracy, bo ja też jak przyszłam do pracy byłam 
pełna zapału, one takie są, ale to zgaśnie. To zgaśnie z czasem kiedy przejrzą na oczy jakim 
to jest kosztem, jak nas obarcza się pracą dla idei. My jesteśmy idealistkami, bo tą pracę 
wykonują tylko wyjątkowi ludzie, tego nie jest w stanie wykonywać przeciętny człowiek. Czy 
nie zdajecie sobie z tego sprawy? Zapraszamy do nas, przyjdźcie, spędźcie z nami kilka 
godzin. Czy macie świadomość jakie emocje towarzyszą tej sytuacji? Zobaczcie co się z tymi 
ludźmi dzieje. Może to jest dla was takie proste i oczywiste, oni sobie strajkują i mają wolne. 
Ludzie to strasznie przeżywają. Nie da się spokojnie położyć spać po takim dniu. Ostatnio 
miałam sytuację, że w przychodni gdzie siedzą ludzie i rozprawiają o nas jakbyśmy byli 
przestępcami. Po czasie odwróciłam się i powiedziałam, że jestem nauczycielem i 
zapytałam, czy jest w stanie mi Pani powiedzieć to prosto w oczy, co ma Pani mi do 
zarzucenia. Kochałam tą pracę, ale naprawdę zastanawiam się, co dalej. Takich jak my są 
setki. Jak mamy wrócić do pracy? Jak to ma wyglądać? Powiedźcie mi to. Wiecie jakie są 
komentarze naszych uczniów, dzieci, podopiecznych? Czy jesteście tego świadomi do czego 
to sprowadza się? Nie powiem, że to już woła o pomstę do nieba, ale do czego sprowadza 
się to? Dajemy pełne przyzwolenie na brak szacunku, na brak zasad. My nauczyciele 
borykamy się z tym na co dzień. Dlaczego nie ma łącznika? Jaki przeciętny nauczyciel ma 
wpływ na te zmiany? Jesteśmy postawieni przed faktem dokonanym. Wszystko zostaje 
ogłoszone i wprowadzone i musimy to udźwignąć. Nikogo to nie obchodzi jakim kosztem. 
Dlaczego nikt nie przyjdzie z Kuratorium, z władz i zapyta „słuchajcie jak to działa, co was 
boli, czy trzeba coś zmienić”? Zmieniajmy, ale na lepsze. Nie wiedziałam, że tak będzie 
wyglądał mój dzień. Staramy się przeczekać to, ale uwierzcie mi, że wielu nauczycielom 
pękło serce. Jak można dopuścić do takiej sytuacji? W jakim my żyjemy kraju? Kim dzisiaj 
jest nauczyciel? Mój syn jest społecznikiem, jeszcze mu się chce. To on zwyciężył w 
Budżecie Obywatelskim i on wydreptał ścieżkę, żeby wybudowany został skatepark w 
Gorzowie. Szczycę się tym, jestem z niego dumna. Kosztowało go to wiele wysiłku. Jeszcze 
mu się chcę, ale jak siedzimy i rozmawiamy, on patrzy na mnie i mam ochotę powiedzieć mu 
„synu uciekaj stąd, bo całe moje życie minęło na czekaniu na lepsze”. Nie wiem, czy będę 
czekać dłużej. Nie dajemy rady tak zwyczajnie i po ludzku. My jesteśmy ludźmi i chciałabym, 
żebyście to Państwo zauważyli. 
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Jan Kaczanowski - w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamykam pkt. 3 
porządku obrad. 
 
Ad. 4 Stanowisko w sprawie wynagrodze ń nauczycieli. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt stanowiska Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego w sprawie wynagrodzeń nauczycieli wszyscy radni otrzymali na piśmie i 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem stanowiska Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w 
sprawie wynagrodzeń nauczycieli, głosowało 15 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 4 
głosach wstrzymujących się – stanowisko stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Ad. 5 Ocena zasobów pomocy społecznej. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że ocenę zasobów pomocy społecznej wszyscy radni 
otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Ponadto ocenę zasobów pomocy 
społecznej przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W związku z brakiem 
chętnych do dyskusji zamykam pkt. 5 i uznaję, że ocenę zasobów pomocy społecznych 
Rada Miasta przyjęła do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.6  Podj ęcie uchwały w sprawie przekształcenia III Liceum 

Ogólnokształc ącego w Gorzowie Wielkopolskim, wchodz ącego w skład 
Zespołu Szkół Ogólnokształc ących nr 3 w Gorzowie Wielkopolskim 
poprzez zmian ę siedziby. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przekształcenia III Liceum 
Ogólnokształcącego w Gorzowie Wielkopolskim, wchodzącego w skład Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących nr 3 w Gorzowie Wielkopolskim poprzez zmianę siedziby, głosowało 14 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i 2 wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.7  Podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowani a form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 
kwoty dofinansowania opłat w 2019 roku za kształcen ie nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto 
Gorzów Wielkopolski. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania 
opłat w 2019 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
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prowadzonych przez Miasto Gorzów Wielkopolski, głosowało 19 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Ad.8 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Przebudowa ul. Spichrzowej 
– II etap”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa ul. Spichrzowej – II etap”, 
głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad.9 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2020 na 

sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Przebudowa ul. Kosynierów 
Gdyńskich”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2020 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Przebudowa ul. Kosynierów Gdyńskich”, 
głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad.10 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 26 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 18 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad.11  Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Oświaty i Wychowania oraz Komisji Budżetu 
i Finansów. 
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W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad.12 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2019 rok 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 32 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2019 rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Ad.13  Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-2045. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
Uzasadnienie wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto 
projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-2045, głosowało 21 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 35 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Ad.14 Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia dotacji ze środków finansowych 

pozostaj ących w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze na r ealizacj ę zadania 
pod nazw ą: „Kampania edukacyjna „Poznajemy bioró żnorodno ść 
naszego miasta i okolic”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia dotacji ze środków 
finansowych pozostających w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze na realizację zadania pod nazwą: „Kampania 
edukacyjna „Poznajemy bioróżnorodność naszego miasta i okolic”, głosowało 21 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 38 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Ad.15 Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia dotacji ze środków finansowych 

pozostaj ących w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze na r ealizacj ę zadania 
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pod nazw ą: „Kampania edukacyjno-informacyjna „W Gorzowie dba my o 
powietrze, którym oddychamy”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 40 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia dotacji ze środków 
finansowych pozostających w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze na realizację zadania pod nazwą: „Kampania 
edukacyjno-informacyjna „W Gorzowie dbamy o powietrze, którym oddychamy”, głosowało 
21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi 
załącznik nr 41 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Ad.16  Podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wiel kopolskiego dla 
obszaru poło żonego w rejonie ul. Fryderyka Chopina. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 43 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ul. Fryderyka Chopina, głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Ad.17  Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzow a Wlkp. dla 
obszaru poło żonego pomi ędzy ul.Złotego Smoka, ul.Szczeci ńską a drog ą 
ekspresow ą S3. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 46 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. dla obszaru 
położonego pomiędzy ul.Złotego Smoka, ul.Szczecińską a drogą ekspresową S3, głosowało 
21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi 
załącznik nr 47 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Ad.18 Podj ęcie uchwały w sprawie okre ślenia lokalnych standardów 

urbanistycznych dla inwestycji mieszkaniowych na te renie miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 49 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
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W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie określenia lokalnych standardów 
urbanistycznych dla inwestycji mieszkaniowych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Ad.19 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na zbycie nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 52 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Ad.20 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na darowizn ę 

nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 55 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz jednomyślnie pozytywną 
Komisji Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę 
nieruchomości, głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Ad.21 Podj ęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Grażyna Wojciechowska – ponieważ na komisjach wczorajszych poruszyłam problem 
polegający na tym, że jest dużo białych plam odnośnie naszych pionierów, są regulaminy, są 
różnego rodzaju decyzje. Bardzo proszę Prezydenta o to, nie wiem któremu wydziałowi, 
polecił sprawdzenie, bo z tego co wiem to nikt z pionierów nie ma odznaki zasłużony dla 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. Słowo Pionier jest wielkim słowem i znaczącym, ale 
będziemy świętować 100-lecie urodzin p.Tadeusza Stodolniaka i innych. Prosiłabym 
Przewodniczącego i Konwent Rady o przygotowanie uchwały dotyczącej Pionierów, którzy 
budowali nasze miasto i żeby można było na Dni Gorzowa im to wręczyć. Naszym 
obowiązkiem jest zadbać o tych ludzi.  
Jan Kaczanowski – inicjatywa jak najbardziej słuszna, ale nie określajmy terminu, bo trzeba 
to dokładnie posprawdzać i jest wiele okazji do tego, żeby odpowiednio uhonorować. 
Prezydent dysponuje świetnymi służbami, żeby to sprawdziły i wypracować sposób w jaki 
szczególny sposób ich uhonorować. Nie zamykałbym się tylko do tego typu odznaki. Przy 
okazji chcę poinformować, że Rada Miasta w tym krótkim okresie tej kadencji normowała 
dwie sprawy od strony formalno-prawnej. Jeśli chodzi o Honorowego Obywatela Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. Przypomnę, że są szczegółowe zapisy. Podjęła też uchwałę o 
Młodzieżowej Radzie Miasta. Wcześniej deklarowałem również, że wymaga całkowicie 
opracowania nowej uchwały odnośnie przyznawania odznaki honorowej za zasługi miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. Stąd zwróciłem się w imieniu Rady z taką prośbą do Prezydenta 
o podjęcie prac nad opracowaniem nowej uchwały odnośnie odznaki honorowej miasta 
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Gorzowa Wlkp. Każdy z nas spotyka się z różnymi opiniami, że w przypadku tej odznaki 
nastąpiła jej deprecjacja. 
Grażyna Wojciechowska – dyrektor Wydz.Spraw Obywatelskich i kierownik USC i one mają 
już narzędzia, bo mają informacje oraz GCPR, bo mamy już to wszystko.  
Jan Kaczanowski – projekt uchwały radni otrzymali na piśmie. Kandydatami do odznaczenia 
są: p.Michał Anioł, p.Bogusław Kimon, p.Zofia Kimon, p.Elżbieta Kuhnert, p.Jolanta 
Kurczewska, p.Irena Leiblich, p.Bożena Perłowska, p.Dorota Ruszlewicz, p.Danuta Śmiesz, 
p.Bogdan Zalewski, p.Renata Zwieruho. Ponadto do projektu uchwały jednomyślnie 
pozytywną opinię wyraziła Komisja Oświaty i Wychowania. Protokół ze spotkania zespołu ds. 
oceny merytorycznej wniosków stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 1 
wstrzymującym się – załącznik nr 59 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 60 do protokołu.  
 
Ad.22 Podj ęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przekazania skargi, głosowało 20 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik 
nr 61 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 62 do protokołu. 
 
Ad.23 Podj ęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przekazania petycji, głosowało 21 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik 
nr 63 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 64 do protokołu. 
 
Ad.24 Podj ęcie uchwały w sprawie przekazania petycji. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przekazania petycji, głosowało 21 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik 
nr 65 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 66 do protokołu. 
 
Ad.25 Informacja o stanie realizacji uchwał.  
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał wszyscy radni 
otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 67 do protokołu. W związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji w tym temacie uznaję, że Rada Miasta przyjęła do wiadomości informację o stanie 
realizacji uchwał. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.26 Przyj ęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielko polskiego. 
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Jak Kaczanowski – pyta, czy radni mają pytania lub uwagi do protokołu z VI sesji Rady 
Miasta? W związku z brakiem uwag wnosi o przyjęcie protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z VI sesji Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 68 do protokołu 
 
Ad.27 Sprawy ró żne. 
 
Jan Kaczanowski – przypominam o złożeniu do 30 kwietnia oświadczeń majątkowych. 
Przypominam, że zgodnie z planem pracy sesja majowa odbędzie się 22 maja br. będzie to 
sesja absolutoryjna wraz raportem o stanie miasta. 
Grażyna Wojciechowska – w dniu jutrzejszym jest pogrzeb p.Fr.Zmyślonego o godz.11.30 w 
kościele na ul.Czereśniowej. Zasłużony dla miasta Gorzowa. Będę o godz. 11.30, a 
Przewodniczący będzie na cmentarzu. Zapraszam wraz z rodzinami na Światowy Dzień 
Inwalidy, który odbędzie się 12 maja br., między Admirą a mostem Staromiejskim. 
Organizatorem są koła łowieckie i p.Fr.Jamniuk i moja Fundacja jak zwykle wspomaga. 
Prośba o podanie niepełnosprawnych, zwracam się do dyr.Pliżgi, żeby szkoły zgłosiły osoby. 
P.Liberkowską i jej zespół proszę, żeby nagłośnić tą sprawę. Jest to przygotowywane pod 
patronatem Prezydenta Miasta dla wszystkich, nie tylko gorzowian, bezpłatne talony 
wydajemy, środki finansowe są z projektu. Proszę po sesji, żeby do mnie podeszli dyr. Wydz. 
Kultury, Wydz.Sportu i dyr.OSiR, chodzi o jubileusz 25-lecia Biegu na Monte Cassino. 
Jerzy Sobolewski – 8 maja w Muzeum Lubuskim o godz.17.00 odbędzie się Benefis naszego 
gorzowskiego malarza – J.Zgorzałka. Rada Seniorów organizuje śniadanie rowerowe – 
18.05.br. o godz.9.30 przy sklepie rowerowym L.Piaseckiego.  
 
Ad.28  Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady VII sesji Rady Miasta, dziękując zebranym radnym i gościom 
zaproszonym za udział w sesji. 
Sesję zakończono o godz. 1600. 
 
 
        Przewodnicz ący Rady Miasta 
                      ( - ) 
         Jan Kaczanowski 
Protokołowała: 
D. Waldmann 
M.Matuszek 


